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Szanowny Panie Premierze, 

zwracam się do Pana z zaniepokojeniem dotyczącym aktualnej sytuacji związanej z 

projektem Ustawy o cmentarzach i chowaniu zmarłych. Chciałbym zwrócić uwagę na 

kwestię odległości budowy domów od cmentarzy, a także dostosowanie przepisów 

do warunków jakie panują w XXI wieku. Aktualne, w mojej ocenie 

przestarzałe,  Rozporządzenie Ministra Gospodarki Komunalnej z dnia 25 sierpnia 

1959 r. w sprawie określenia jakie tereny pod względem sanitarnym są odpowiednie 

na cmentarze  

(Dz. U. 1959 Nr 52, poz. 315) w par. 3, ust. 1 minimalna odległość domów 

jednorodzinnych (pod warunkiem, że wszystkie są podłączone do sieci 

wodociągowej) wynosi 50 metrów. 

            W dniu 29.09.2021 r. w Rządowym Centrum Legislacji ukazał się projekt Ustawy 

o Cmentarzach, który w Art. 99 ust. 1, pkt. 2, ppkt. 2) jest zmniejszenie minimalnej 

odległości, o której mowa jest wyżej do 35 metrów.  

Niestety od bardzo dłuższego czasu poprzedni Rząd w tym kierunku nic nie 

zrobił. Bardzo wielu Obywateli RP ze względu na brak postępu w tej kwestii nie jest w 

stanie wybudować domu jakiego chce lub znaleźć odpowiedniej przestrzeni do 

założenia rodziny, co również przekłada się na niż demograficzny. Dlatego 

proponuję  zastanowienie się nad zmniejszeniem minimalnych odległości, aby 

umożliwić bardziej elastyczną i zrównoważoną politykę planowania przestrzennego. 

            Nie ulega wątpliwości, że Rozporządzenie Ministra Gospodarki Komunalnej z 

dnia 25 sierpnia 1959 r. w sprawie określenia jakie tereny pod względem sanitarnym są 

odpowiednie na cmentarze, jest przestarzałe w stosunku do aktualnie panujących 

warunków sanitarnych, szeroko pojętej technologii budownictwa czy tworzeniu sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej. Jestem przekonany, że czas przyszedł, aby podjąć kroki 

w kierunku aktualizacji tej przestarzałej ustawy, aby lepiej odzwierciedlała ona 

współczesne oczekiwania społeczeństwa. 

Rozumiem, że te sprawy są złożone i wymagają starannej analizy. Niemniej 

jednak, jako obywatel RP, wierzę w Pańską zdolność do podejmowania trudnych 

decyzji w trosce o dobro społeczeństwa. Liczę na Pańskie zaangażowanie w proces 

aktualizacji ustawy o cmentarzach oraz uregulowania odległości budowy domów od 

cmentarzy. 

Dziękuję za Pana uwagę i żywię ogromną nadzieję na pozytywne działania w 

tych istotnych dla nas wszystkich sprawach. 
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Z wyrazami szacunku, 

 


